
Rada Gminy Piaski 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 

 

Protokół nr 18/2020 

 

XVIII Posiedzenie w dniu 3 września 2020  

Obrady rozpoczęto 3 września 2020 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:40 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

 

Obecni: 

1. Grażyna Andrzejewska  

2. Bernard Dorsz  

3. Justyna Grobelna  

4. Jacek Jańczak  

5. Marek Majsnerowski  

6. Dariusz Naskręt  

7. Rafał Nowak  

8. Marcin Porzucek  

9. Hanna Powicka  

10. Karolina Przybylska  

11. Dagmara Rucińska  

12. Justyna Sarbinowska  

13. Beata Tyrakowska  

14. Łukasz Waleński  

15. Maria Wesołek  

Radna Beata Tyrakowska – nieobecna usprawiedliwiona  

 

Zaproszeni goście : 

Prezes Zakładów Komunalnych Sp. z o.o. w Piaskach – Paweł Wujek  

 

Wójt Gminy Piaski – Wiesław Glapka 

Sekretarz Gminy Piaski – Andrzej Konieczny  

Skarbnik Gminy Piaski – Elżbieta Karolczak 

Inspektor ds. IZP – Witold Furmaniak 

Podinspektor ds. BiGP – Marta Matyla   

 

Tematy posiedzenia:  

1. Informacja o działalności spółki gminnej. 

2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2020r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-2024 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2019 roku  

Gminnego Ośrodka Kultury w Piaskach 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2019 roku 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Piaskach 

6. Zaopiniowanie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Piaski na rok szkolny 

2020/2021. 

7. Zaopiniowanie projektu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działek gruntu celem poszerzenia drogi. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury - Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Piaskach i Gminnego Ośrodka Kultury w Piaskach 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od Powiatu 

Gostyńskiego zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 2020/2021, 

położonych w granicach administracyjnych gminy 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Piaski 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru Gminy Piaski obejmującego część obrębów: Grabonóg, 

Strzelce Wielkie, Lipie, Godurowo i Michałowo 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/69/2019 Rady Gminy Piaski z dnia 24 lipca 

2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 



godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Piaski. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego w 

celu wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gostyń. 

14. Sprawy bieżące. 

15. Wyjazd w teren. 

 

Ad.1. Informacja o działalności spółki gminnej. 

Informację na temat spółki gminnej złożył Prezes ZUK w Piaskach Paweł Wujek.  

 

Radny Dariusz Naskręt zapytał o największe problemy spółki: czy spółka posiada wystarczającą kadrę?, czy 

posiadany sprzęt jest wystarczający?, czy spółka planuje zakup nowego sprzętu? 

Prezes ZUK odpowiedział, że co do kadry to na chwilę obecną jest ona wystarczająca do wykonywanych zadań. 

Posiadany sprzęt spółka otrzymała aportem od Gminy w chwili jej utworzenia. Do tej pory spółka zakupiła trzy 

samochody. Dwa busy do przewozu osób i jednego busa z wyposażeniem dla pracowników – konserwatorów sieci 

wod-kan. Spółka chce zakupić nową mini koparkę z lawetą do transportu, wszystko jednak zależy od środków 

finansowych. Prezes ZUK zwrócił się do Radnych o możliwość wsparcia finansowego na zakup nowego sprzętu – 

mini koparki z lawetą. 

 

Radna Hanna Powicka zapytała o możliwość zwiększenia godzin pracy osoby zajmującej się przytuliskiem oraz 

PSZOK-iem. 

Prezes ZUK odpowiedział, że wiąże się to z dodatkowymi kosztami. Za te prace płaci Gmina i trzeba by 

przeznaczyć dodatkowe środki na to zadanie. Dodał, że jeżeli będzie taka potrzeba można wydłużyć czas pracy. 

Temat do analizy i rozmów w późniejszym czasie. 

 

Radna Grażyna Andrzejewska zapytała dlaczego w Drzęczewie Drugim aż do klasztoru nie ma ciśnienia wody. 

Dotyczy to przede wszystkim bloku w Drzęczewie Drugim ale i pomieszczeń na piętrze w Klasztorze. 

Paweł Wujek odpowiedział, że sieć zasilająca Drzęczewo Pierwsze i Drugie oraz klasztor jest równocześnie siecią  

transportująca wodę ze stacji w Smogorzewie do przepompowni wody w Drzęczewie Pierwszym. Takie 

rozwiązanie przyjęte i wykonane wiele lat temu powoduje, że w trakcie napełniania zbiorników przepompowni 

ciśnienie wody w tych miejscowościach spada. Jednak nie było zgłoszeń, że z tego powodu woda całkowicie 

przestaje dopływać do mieszkań, budynków. Pracownicy ZUK sprawdzali już wcześniej przyłącze do bloku i 

wskazali, że problemem mogą tutaj być zbyt małe przekroje zastosowanych rur w instalacji wewnętrznej. Dodał, 

że sprawa zostanie sprawdzona ponownie przez pracowników ZUK. Rozwiązanie tego problemu wymaga 

odpowiedniej inwestycji. Budowa osobnego rurociągu transportującego wodę do przepompowni lub stacji 

podnoszącej ciśnienie wody do tych miejscowości. Sprawa ta wymaga analizy i przygotowania stosownej 

dokumentacji. Koszt rozwiązania problemu będzie na pewno dość duży. Nie wystarczy tu pięćdziesiąt czy sto 

tysięcy złotych. 

 

Radny Rafał Nowak zapytał z jakich środków utrzymuje się spółka i czy dostaje pieniądze z budżetu gminy. 

Pan Paweł Wujek odpowiedział, że Spółka nie otrzymuje i nie otrzymywała wcześniej pieniędzy z budżetu gminy 

na bieżące wydatki, na bieżącą działalność. Podstawowym źródłem przychodów dla Zakładu jest sprzedaż wody i 

odprowadzanie ścieków. Dodatkowo ZUK otrzymuje zapłatę na podstawie wystawionych faktur za wykonane 

usługi. Głównym zleceniodawcą usług jest gmina Piaski, jednak Spółka wykonuje także zlecenia dla innych 

podmiotów. ZUK otrzymuje fundusze z gminy Piaski wyłącznie na inwestycje, na wytworzenie środków trwałych, 

które podnoszą wartość firmy. W tym przypadku gmina otrzymuje w zamian dodatkowe udziały w Spółce. 

Radny  zapytał również o możliwość skorzystania z dofinansowań zewnętrznych na zakup sprzętu.  

Prezes ZUK odpowiedział, że Spółka występowała o dofinansowania zewnętrzne na zakup sprzętu czy na 

szkolenia np. na operatora koparki, jednak po złożeniu stosownych dokumentów okazywało się, że jeżeli 

właścicielem  spółki  w 100%  jest gmina, spółka nie może otrzymać dofinansowania. 

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie gminy na 2020r. 

Projekt uchwały przedstawiła Elżbieta Karolczak, Skarbnik Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020-

2024 



Projekt uchwały omówiła Pani Skarbnik.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2019 

roku  

Gminnego Ośrodka Kultury w Piaskach 

Projekt uchwały przedstawiła  Skarbnik Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2019 

roku Gminnej Biblioteki Publicznej w Piaskach 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 6. Zaopiniowanie uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Piaski na rok 

szkolny 2020/2021. 

Projekt uchwały przedstawił Andrzej Konieczny, Sekretarz Gminy.    

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 7. Zaopiniowanie projektu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działek gruntu celem poszerzenia 

drogi. 

Projekt uchwały szczegółowo omówił Wójt Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury - Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Piaskach i Gminnego Ośrodka Kultury w Piaskach 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad.9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od 

Powiatu Gostyńskiego zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 

2020/2021, położonych w granicach administracyjnych gminy 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Piaski 

Projekt uchwały szczegółowo omówiła Pani Marta Matyla Podinspektor ds. BiGP.    

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru Gminy Piaski obejmującego część obrębów: 

Grabonóg, Strzelce Wielkie, Lipie, Godurowo i Michałowo 

Projekt uchwały szczegółowo omówiła Pani Marta Matyla Podinspektor ds. BiGP.    

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/69/2019 Rady Gminy Piaski z 

dnia 24 lipca 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Piaski. 



Projekt uchwały przedstawił Andrzej Konieczny, Sekretarz Gminy.    

 

Radna Hanna Powicka zapytała czy zmienia się kwota dodatku dla nauczycieli pracujących w Przedszkolu w 

Piaskach.   

Sekretarz poinformował, że kwota dodatku nauczycieli przedszkola nie zmienia się i pozostaje na tym samym 

poziomie a zmiana dotyczy tylko % 

 

Radna Hanna Powicka poprosiła by przed podjęciem uchwały udzielić informacji jaki dodatek otrzyma nauczyciel 

przedszkola w Piaskach – kwotowo bez dyrektora.  

 

Więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez 

Radnych ( komisje Rady), z uwzględnieniem uwag wniesionych przez Radną Hannę Powicką.  

 

Ad. 13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie współdziałania pomiędzy jednostkami samorządu 

terytorialnego w celu wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Gostyń. 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy.   

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkich 

obecnych Radnych ( komisje Rady).  

 

Ad. 14. Sprawy bieżące. 

Wójt poinformował o powiększeniu terenu cmentarza parafialnego w Piaskach. Cmentarz na Piaskach będzie 

powiększony w stronę strefy gospodarczej, został przesłany wniosek do Nadleśnictwa w sprawie przejęcia terenu i 

możliwości przeprowadzenia badań geologicznych. Następnie nastąpi zmiana studium zagospodarowania 

przestrzennego a także miejscowy plan. Cala inwestycja może potrwać kilka lat. Dodał, że chciałby aby cmentarz 

w Piaskach stał się w przyszłości komunalny.    

 

Wójt poinformował o rozmowie z przedstawicielami Starostwa w sprawie ogłoszenia Funduszu inwestycji 

Lokalnych. W rozmowie ustalono przebudowę drogi powiatowej Strzelce Małe – Taniecznica – Bodzewo. Z 

wnioskiem wystąpi powiat, gminy będą realizować inwestycje wspólnie Poinformował, również o wstępnych 

rozmowach w sprawie budowy ścieżki rowerowej Bodzewo – Bodzewko. 

Radny Dariusz Naskręt zapytał o remont drogi powiatowej Strzelce Wielkie. 

Wójt poinformował, że droga jest w bardzo złym stanie. Dodał, że wg jego uznania powiat powinien na skarpie 

nasadzić drzewa by droga nie uległa rozpadowi, jest to decyzja powiatu.  

 

Wójt poinformował o możliwość dofinansowania do budowy żłobka na terenie Gminy, do tego potrzebna jest 

decyzja i opinia radnych. Poprosił Sekretarza o szczegółowe omówienie programów.  

Sekretarz szczegółowo omówił konkurs na „Program  Maluch+ w 2021r.” , a także konkurs Marszałka 

Województwa Wielkopolskiego WRPO 2014-2020.  Omówił założenia konkursów, kto może się ubiegać, co 

może zostać sfinalizowane w ramach projektów, jaka jest grupa docelowa. Przedstawił również statystyki 

dotyczące urodzeń na terenie gminy, a także dzieci do lat 3, które nie zostały przyjęte do przedszkola. Dodał, że 

żłobek mógł by powstać w szkole w miejscu gdzie miała być stołówka.   

 

Następnie Radni przeprowadzili dyskusję nad powstaniem żłobka w gminie.  

 

Radna Dagmara Rucińska poinformowała, że może warto byłoby złożyć wniosek o środki unijne, powstał by 

żłobek, można by przenieść przedszkole ze Strzelec Wielkich, gmina postawiła by na rozwój. Zwróciła uwagę,  że 

kwota dofinansowania którą przedstawił Sekretarz czyli 33 000 zł na 1 nowo utworzone miejsce w żłobku 

otrzymują jednostki samorządu. W chwili gdy wniosek o dofinansowanie składa osoba fizyczna kwota ta wynosi 

10 000 zł na 1 nowo utworzone miejsce.  

 

Elżbieta Karolczak poinformowała, że należy patrzeć przyszłościowo gdzie w budżecie gminy będzie trzeba 

zabezpieczyć środki na działalność żłobka, rocznie będzie to koszt 400 – 600 tys. zł.  

 

Radny Dariusz Naskręt zwrócił uwagę, że patrząc na statystyki potrzeba otwarcia żłobka jest.  

Radni poruszyli temat propozycji otwarcia żłobka, który wystąpił dwa lata temu. 

Sekretarz poinformował, że osoba zainteresowana sprawą prowadzenia żłobka w Piaskach nie złożyła wniosku.  

Radna Justyna Sarbinowska poinformowała, że nie jest za tym aby żłobek był utworzony przez gminie,  

zaproponowała aby pomieszczenia w szkole wynająć osobie, która będzie chciała prowadzić żłobek. 

Radny Marcin Porzucek również potwierdził, że gmina wstrzymała się od utworzenia żłobka a dała ogłoszenie o 

możliwości wydzierżawienia pomieszczeń.  



Radny Dariusz Naskręt poinformował, że perspektywa dofinansowania jest kusząca jednak należy patrzeć w 

przyszłość co będzie po 2023r. Dodał, że przy dofinansowaniu prywatnego żłobka nie ma ryzyka.  

Podczas dyskusji Radni uznali, iż należy wyjść z propozycją do osób fizycznych, ogłosić przetarg na 

wydzierżawienie pomieszczeń, z zaznaczeniem remontu i wszystkich innych niezbędnych prac związanych z 

adaptacją pomieszczeń w szkole, informacja powinna również zawierać informację o  możliwości dofinansowania 

przez Gminę. 

Radny Rafał Nowak zaproponował aby Rada podjęła uchwałę w sprawie zadeklarowania dopłaty przez Gminę 

pobytu dziecka w żłobku. 

  

Sekretarz poinformował o projekcie „Pod biało – czerwoną” finansowaną przez Rząd Rzeczypospolitej Polskiej 

dla zakupu masztów i flag w każdej z gmin w Polsce. W Gminie Piaski maszt i flaga stanęły by przy Szkole 

Podstawowej w Piaskach. Inicjatywa zakupu masztu i flagi zależy od mieszkańców. Aby wziąć udział w akcji, 

należy zebrać odpowiednią liczbę głosów poparcia online. W przypadku Gminy Piaski to min. 100 głosów. 

 

Radna Karolina Przybylska zapytała czy jest możliwość postawienia przez gminę koszy przy powiatowej ścieżce 

rowerowej Piaski – Strzelce Wielkie. 

Wójt poinformował, że gmina zastanawia się nad postawieniem koszy betonowych.  

 

Radni zaproponowali komisję wyjazdową dla sprawdzenia najważniejszych potrzeb na wykonania.  

 

Radny Dariusz Naskręt zapytał o oszczędności gminy z tytułu podatków, zamkniętych szkół, baku organizowania 

imprez przez GOK.  

Skarbnik gminy wyjaśniła, że jeżeli chodzi o GOK to otrzymuje miesięczną subwencję.  

Radny zapytał również czy jednostki na terenie gminy skorzystały z tarczy kryzysowej.  

Sekretarz odpowiedział, że po za szkołą podstawową w Piaskach wszystkie placówki skorzystały z tarczy. 

 

Radny Rafał Nowak zapytał o remont szatni na stadionie w Piaskach.  

Inspektor ds. IZP poinformował, że na remont szatni i nawierzchni kosztorys wyniósł 1 600 000 zł po przetargu 

kwota może się zmienić. 

Radny Rafał Nowak zapytał czy Gmina będzie składać wniosek o dofinansowanie.   

Inspektor IZP odpowiedział, że Gmina będzie starać się o środki zewnętrzne, wniosek zostanie złożony do 

Ministerstwa Sportu w 2021r.  

 

Ad. 15. Wyjazd w teren. 

➢ Strzelce Małe – budowa świetlicy wiejskiej – informację o inwestycji przedstawił Inspektor ds. IZP 

Witold Furmaniak 

➢ Strzelce Wielkie – hydrofornia – informację o hydroforni szczegółowo omówił Prezes ZUK  Paweł  

Wujek 

➢ Piaski ( szkoła – Szatnia na Medal)  - inwestycję omówił Inspektor ds. IZP Witold  Furmaniak 

Komisję zakończono w Szelejewie  Pierwszym na  Żgalinach.  

 

 

 

Przewodnicząca posiedzenia  

 

           Maria Wesołek  

 

 

Przygotował(a): Joanna Polaszyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


